

SPIS TREŚCI

Od redaktora	9
Unia Europejska w świecie zagrożeń i nowych wyzwań w kontekście trzydziestolecia traktatu z Maastricht	
Józef M. Fiszer, <i>Geneza traktatu z Maastricht i jego znaczenie dla integracji i bezpieczeństwa Europy</i>	13
Zbigniew Czachór, <i>Traktat o Unii Europejskiej z Maastricht i jego konsekwencje dla systemu integracyjnego. Ujęcie konstruktywistyczne</i>	39
Marek Rewizorski, <i>Późnowestfalskie innowacje w polityce zewnętrznej Unii Europejskiej</i>	67
Mateusz Czasak, <i>Relacje niemiecko-francuskie w 30 lat po zawarciu traktatu z Maastricht, stan obecny i perspektywy</i>	91
Janusz J. Węc, <i>Stanowisko Komisji Europejskiej oraz rządów państw członkowskich Unii Europejskiej wobec reformy ustrojowej Unii Gospodarczej i Walutowej (2017–2022)</i>	119
Kinga Torbicka, <i>Francuska prezydencja w Radzie Unii Europejskiej – bilans w świetle Wspólnej Polityki Bezpieczeństwa i Obrony UE</i>	155
Agnieszka Stec, <i>Francuska polityka zagraniczna wobec Rosji, Ukrainy i wojny Federacji Rosyjskiej przeciwko Ukrainie w kampanii prezydenckiej we Francji w 2022 roku</i>	173
Tomasz G. Grosse, <i>Geopolityczne skutki wojny na Ukrainie dla Unii Europejskiej</i>	207

Kamil Jaworski, <i>Wzrastające znaczenie polityki klimatycznej w Unii Europejskiej po wejściu w życie traktatu z Maastricht: główne przyczyny, skutki i wyzwania</i>	237
--	-----

Artykuły recenzyjne, recenzje, omówienia

<i>Sytuacja i perspektywy Unii Europejskiej w trzydzieści lat po traktacie z Maastricht. Artykuł recenzyjny książki:</i> Józef M. Fiszer, Tomasz Stępniewski (red.), <i>Unia Europejska w turbulentnym świecie. 30 lat Traktatu z Maastricht</i> (Mateusz Czasak)	269
Milad Milani, Vassilios Adrahtas (red.), <i>Islam, Civility and Political Culture</i> (Kamil Pietrasik)	285
Marek Pietraś (red.), <i>Międzynarodowe stosunki polityczne</i> (Józef M. Fiszer)	291
Md. Muddassir Quamar, <i>Education System in Saudi Arabia. Of Change and Reforms</i> (Kamil Pietrasik)	295

Noty o książkach

K. Janoś, A. Kałabunowska, J. Kiwerska, T. Morozowski (red.), <i>Interesy – wartości – kompromisy. Polityka zagraniczna Niemiec w erze Angeli Merkel</i> (Mateusz Czasak)	301
Joseph D. Unwin, <i>Regulacje seksualne a zachowania kulturowe</i> (Wojciech Roszkowski)	303

CONTENTS

Editorial	9
The European Union in a World of Threats and New Challenges in the Context of the 30th Anniversary of the Maastricht Treaty	
Józef M. Fiszer, <i>The Origins of the Maastricht Treaty and Its Importance for European Integration and Security</i>	13
Zbigniew Czachór, <i>The Maastricht Treaty on the European Union and Its Consequences for the Integration System: Constructivist Approach</i>	39
Marek Rewizorski, <i>Post-Westphalian Innovations in the External Policy of the European Union</i>	67
Mateusz Czasak, <i>German-French Relations Thirty Years after the Conclusion of the Maastricht Treaty: The Present State and Prospects</i>	91
Janusz J. Węc, <i>The Position of the European Commission and the Governments of the EU Member States towards the System Reform of the Economic and Monetary Union (2017–2022)</i>	119
Kinga Torbicka, <i>French Presidency of the Council of the European Union: The Assessment of the Presidency in the Light of the European Union’s Common Security and Defence Policy</i>	155
Agnieszka Stec, <i>French Foreign Policy towards Russia, Ukraine and the War of the Russian Federation against Ukraine in the 2022 Presidential Campaign in France</i>	173

Tomasz G. Grosse, *Geopolitical Consequences of the War in Ukraine for the European Union* 207

Kamil Jaworski, *The Increasing Importance of Climate Policy in the European Union after the Maastricht Treaty Came into Force: Main Causes, Effects and Challenges* 237

СОДЕРЖАНИЕ

От редактора	9
Европейский союз в свете угроз и новых вызовов в контексте тридцатилетия Маастрихтского договора	
Юзеф М. Фишер, <i>Генезис Маастрихтского договора и его значение для интеграции и безопасности Европы</i>	13
Збигнев Чахур, <i>Маастрихтский договор о Европейском союзе и его последствия для системы интеграции. Конструктивистская перспектива</i>	39
Марек Ревизорский, <i>Поздневестфальские инновации во внешней политике Европейского союза</i>	67
Матеуш Часак, <i>Немецко-французские отношения через 30 лет после подписания Маастрихтского договора, актуальное состояние и перспективы</i>	91
Януш Ю. Венц, <i>Позиция Европейской комиссии и правительств государств – членов Европейского союза касательно системной реформы Экономического и валютного союза (2017–2022)</i>	119
Кинга Торбицкая, <i>Председательство Франции в Совете Европейского союза – подведение итогов в свете Общей политики безопасности и обороны ЕС</i>	155
Агнешка Стец, <i>Французская внешняя политики касательно России, Украины и войны Российской Федерации против Украины в президентской кампании во Франции в 2022 году</i>	173

Томаш Г. Гроссе, *Геополитические последствия войны в Украине для Европейского союза* 207

Камиль Яворский, *Возрастающее значение климатической политики в Европейском союзе после вступления в силу Маастрихтского договора: основные причины, последствия и вызовы* 237

Обзорные статьи, рецензии, обсуждения

Ситуация и перспективы Европейского союза через тридцать лет после Маастрихтского договора. Обзорная статья книги: Юзеф М. Фишер, Томаш Стемпневский (ред.), Европейский союз в турбулентном мире. 30 лет Маастрихтскому договору (Матеуш Часак) 269

Милад Милани, Вассилиос Адрахтас (ред.), *Ислам, цивилизованность и политическая культура (Камиль Петрасик) 285*

Марек Петрась (ред.), *Международные политические отношения (Юзеф М. Фишер) 291*

Мухаммед Муддассир Куамар, *Система образования в Саудовской Аравии. О переменах и реформах (Камиль Петрасик) 295*

Сообщения о книгах

К. Янось, А. Калабуновская, Я. Киверская, Т. Морозовский (ред.), *Интересы – ценности – компромиссы. Внешняя политика Германии в эпоху Ангелы Меркель (Матеуш Часак) 301*

Джозеф Д. Унвин, *Сексуальные регуляции и культурное поведение (Войцех Рошковский) 303*